
 

Zápis ze 14. jednání ZO Bory 25.10.2023 v 19.00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Ing. Pipek Josef, Filipová Jitka, Vávra Pavel, Dostál Jan, 
Vávra Aleš, Ing. Zmeškal Pavel, Večeřa Luděk, Marian Vala, Viliš Petr, Ing. Fňukalová 
Charvátová Petra, Mgr. Jahodová Eva. 
 
Omluveni: Březka J., Mgr. Zikmund P. 
Neomluveni: Kotačka L. 
Hosté: občané obce 
 
1. Zahájení zasedání: 

Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány 
v elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 19.00 hodin. 
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 12. 
Jednání je usnášeníschopné.      

Usnesení č. 1/14 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
2. Ověřovatelé zápisu: 
Návrh starostky: Večeřa L., Ing. Zmeškal P. 
 
Hlasování:  
Pro:  10   Proti: 0  Zdrželi se: 2 Ing. Zmeškal P., Večeřa L. 
Usnesení č. 2/14 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Večeřu Luďka a Ing. Zmeškala Pavla. 
 
3. Schválení programu jednání: 

Starostka: hlasujeme o schválení programu jednání: 
 

1. Zahájení zasedání  
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Usnesení z jednání RO 
5. Rozpočtové opatření č. 9/2023 
6. Obecně závazné vyhlášky 
7. EG.D Cyrilov 
8. Smlouva spolufinancování soc. služeb 
9. Nařízení odvodů ZŠ Bory 
10. Návrh rozpočtu 2024 
11. Žádosti 
12. Různé 
13. Závěr 

 
 

 



 

Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/14 ZO: ZO schválilo program jednání. 
 
 
4. Usnesení z jednání RO 

Místostarosta přečetl usnesení z jednání RO ze dne 27.9.2023. 
       
Usnesení č. 4/14 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO ze dne 27.9.2023. 
 
 
5. Rozpočtové opatření č. 9/2023 

Starostka vysvětlila jednotlivé položky RO č. 9/2023 ve výši 661.600, - Kč. 
RO starostka schválila dne 1.10.2023. 

 
Usnesení č. 5/14 ZO: ZO vzalo na vědomí RO č. 9/2023 ve výši 661.600, - Kč. 
Příloha č. 1-RO č. 9/2023 
 
 
6. Obecně závazné vyhlášky 

Starostka: novým zněním zákona č. 565/1990 Sb., Zákon ČNB o místních poplatcích, který 
bude platit od 1.1.2024 a podle, kterého vydáváme OZV, jsme nuceni vydat k 1.1.2024 nové 
vyhlášky, které budou odpovídat změnám v zákoně. Návrhy nových vyhlášek Vám byly 
zaslány.  
 
a) OZV-poplatek za odpady 

Navýšení poplatku na 700,- Kč/osobu/dům/rok. Můžeme jít až do výše 1.200, - Kč. 
Kromě zákonného osvobození, zůstává osvobození pro děti do 5ti let a pro osoby, které 
pobývají déle jak 9 měsíců v zahraničí. Nejedná se pouze o náklady na svoz odpadu 
z popelnic, ale jsou tam i náklady na sběrný dvůr. 

Vala M.: a musíme navyšovat? 
Dvořáková L.: navyšovat se nemusí. Ale při příležitosti, že se musí ve vyhlášce udělat opravy 
podle zákona, přepočítala paní účetní náklady a vyšším poplatkem by obec tolik nedoplácela. 
Obec nemusí zavádět žádné vyhlášky, když má na to, aby veškeré náklady uhradila sama.  
 
Hlasování:  
Pro: 12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6a/14 ZO: ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku obce Bory o místním poplatku 
                                     za obecní systém odpadového hospodářství. 
 
 
 
 

 



 

b) OZV-poplatek ze psů 
Navýšení poplatku za prvního psa na 180,- Kč a za každého dalšího 270,- Kč. 

 
Hlasování: 
Pro: 12    Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 6b/14 ZO: ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku obce Bory o místním poplatku  
                                      ze psů. 
 

c) OZV-poplatek z pobytu 
Navýšení poplatku na 25,- Kč, můžeme navýšit až do 50,- Kč. 

 
Hlasování: 
Pro: 12    Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 6c/14 ZO: ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku obce Bory o místním poplatku  
                                      z pobytu. 
 

d) OZV-poplatek za užívání veřejného prostranství 
K této vyhlášce měli připomínky z ministerstva, kam je posíláme ke kontrole. Mají 
připomínky, zda je v zájmu obce zpoplatňovat tyto zábory, zda není v zájmu obce, aby 
se tyto akce v obci konaly, aby tento poplatek zájemce o zábor veřejného prostranství 

neodradil od konání akcí. Když tyto poplatky zavedeme, tak je musíme vybírat, vymáhat. 
Neexistuje možnost, že poplatek zavedeme, ale pak budou různý výjimky, úlevy jako, že 
chceme, aby se v obci pořádala sportovní, kulturní akce, tak pro tuto příležitost osvobodíme, 
např. místní spolky, ostatní budou platit, tak to nelze. Buď platí všichni nebo nikdo. Jediné 
osvobození je, že výtěžek z akce je odveden na charitu, to je nutné doložit. Je tedy otázka, zda 
tuto vyhlášku vůbec vydávat? 
Mgr. Jahodová E.: já, když si někde přijedu, tak mě zajímá, kolik budu platit. Dala bych nižší 
sazbu. 
Havlát T.: my, když někde přijedeme prodávat, tak platíme stovky korun za zábor prostranství. 
Starostka: nezaváděla bych to. Budou vánoční trhy, lákáme sem stánkaře, chceme podpořit 
místní prodejce, určitě bychom museli vybírat. 
Večeřa L.: v Radostíně o pouti vybírají běžně, ráno vždycky někdo stánkaře obejde a vybere 
poplatek. 
Vávra P.: jsou jiné možnosti zisku peněz, např. borští podnikatelé mají zabrané obecní pozemky 
a neplatí nájem, toto bychom měli zpoplatnit. 
Viliš P.: a kolik vybereme za zábor prostranství? 
Dvořáková L.: to jsou sotva stovky korun. Prodej z auta není zábor prostranství a stánek si tady 
staví pouze dva prodejci několikrát do roka. Když se vyhláška neschválí dnes, může se vydat 
jindy. 
Viliš P.: tak bych ji nevydával 
Starostka: hlasujeme o nevydání neschválení OZV o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství. 
 
 



 

Hlasování: 
Pro:   11    Proti:   Zdržel se: Mgr. Jahodová E. 
Usnesení č. 6d/14 ZO: ZO neschválilo Obecně závaznou vyhlášku obce Bory o místním 
                                      poplatku za užívání veřejného prostranství. 
 
 
7. EG.D Cyrilov 

Starostka: řešili jsme na minulém jednání. Proběhla schůzka s firmou a Tomášem Havlátem 
na místě. Od Vídně na Radenice bude nové vedení elektřiny. Síť by měla mít větší kapacitu. 

Jejich původní návrh vedení sítí bylo od Vídně k náměstíčku na Cyrilově a potom zadem přes 
zahrady k Necidům a potom pokračovat dále na Radenice. Během jednání na místě vzešla 
varianta, že by se síť vedla vedle silnice středem obce, při té příležitosti by se domovní přípojky 
daly do země. Zásah do silnice byl, ale tu by kvalitně opravili. 
Havlát T.: ten návrh byl jejich. 
Viliš P.: tak ušetří peníze za metry, zas zaplatí za opravu silnice. 
Vala M.: neomezí nás přípojky v zemi v budování domovních čističek? 
Starostka: projekty na čističky jsme jim předali, musí připravit nový projekt. 
Ing. Zmeškal P.: ať tam uloží rovnou datovku, internet. 
Starostka: internet tam už vede, ale nejsou k němu přípojky. Souhlasíte tedy, že by se to vedlo 
středem obce, ale musí se udělat nová silnice. 
Havlát T.: ještě by se na náklady obce muselo udělat nové veřejné osvětlení, které je nyní na 
jejich sloupech. A ještě chtějí prodat obecní pozemek, na kterém bude trafostanice-kiosek. Za 
věcné břemeno vedení zaplatí jednorázovou platbu. V původním návrhu je 155.000, - Kč, teď 
nevím, kolik to bude nově. 
Starostka: dáme jim zpětnou vazbu, že souhlasíme, aby síť vedla středem obce. Přepracují 
projekt. Ještě si musí zjistit, zda EG.D bude s tímto řešením souhlasit.  
 
 
8. Smlouva spolufinancování soc. služeb 
      Starostka: také jsme řešili na minulém jednání. Zjišťovala jsem další informace. Jedná se o 
spolupráci všech obcí v mikroregionu. Obce budou vkládat peníze (100,- Kč/občan/rok) a 
občané z toho budou mít benefit využívání sociálních služeb. Příspěvky charitě, hospici a tak 
dále se již nemusí poskytovat. Ale je to na obci, zda bude chtít dál ostatní podporovat. Budou 
vydány brožury, informace na webu, kdo bude potřebovat službu, bude mu poskytnuta. 
Poskytovatelé služeb budou muset kapacitně nasmlouvat auta, osoby. 
Vize je taková, že by služby poskytovalo více poskytovatelů. Je to zaměřeno na terénní služby.  
Mgr. Jahodová E.: hlavně, aby bylo dost sociálních pracovníků, protože těch je nyní zoufale 
málo. 
Starostka: hlasujeme o souhlasu se smlouvou o příspěvku na spolufinancování sociálních 
služeb. 
 
 
 
 



 

Hlasování:  
Pro:  12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 8/14 ZO: ZO schválilo Smlouvu o příspěvku na spolufinancování sociálních služeb  
                                   v síti ORP Velké Meziříčí. 
 
 
9. Nařízení odvodů ZŠ Bory 
    Starostka: odvody odpisů, které vrací ZŠ zpět do rozpočtu obce ve výši 102.316,28 Kč.  
    Podklady jste dostali do e-mailů.  
     
Hlasování:  
Pro:  12    Proti:  0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9/14 ZO: ZO schválilo nařízení odvodu odpisů ZŠ Bory ve výši 102.316, 28 Kč  
                                   do rozpočtu zřizovatele Obce Bory. 
 
 
10. Návrh rozpočtu 2024 
Starostka: návrh rozpočtu máte před sebou. Radostná zpráva je, že na konci prosince splatíme 
úvěr, zbyde nám splácet cca 1.200.000, - Kč. Hodně nám to pomůže. 
Takže ve zkratce, co je v plánu příští rok: 
Daně, příjmy, rozpočtové určení daní: to je dáno, s tím nic nenaděláme. Každý měsíc je to jinak. 
Jednou daně přijdou, nepřijdou. Jejich výše je také různá. 
Lesy: počítám nižší výdaje, vše je vykáceno, bude se zalesňovat a stavět oplocenka. 
Silnice: budování silnice Na Sádkách. Letos bychom měli vysoutěžit dodavatele. 
Chodníky: tam nechávám 100.000, - Kč na cyklostezku, bude projekt, v lednu se bude podávat 
žádost o dotaci. 
Autobus: 25.000, - Kč tam platíme za spoje, které jsou navíc. Např. že zajíždí do obou Borů. 
Pitná voda: tam jsou hlavně platby na úroky z úvěru, za elektriku, vzorkování. Žádná oprava 
snad nebude. 
ČOV: velká oprava proběhla letos. A dopadla velmi dobře. Hlavně se ušetřilo, že to udělali 
chlapi svépomocí. Firma, která to měla dělat nabízela předražené drahé díly, které se měly 
měnit. Pan Jun je sehnal za mnohem nižší cenu. A ještě firma chtěla, aby naši chlapi vyčistili 
ČOVku, tak, aby tam firma jen uložila trubky. Dále by ČOVku odstavili minimálně na měsíc. 
O tom zase nechtělo slyšet Povodí, to řeklo, že nelze takto dlouho odstavit. Chlapi to dělali 8 
dnů s pětidenním odstavením ČOVky. Zatím je vše v pořádku. Příští rok by chtěli chlapi 
vyčistit další nádrž. Přidala jsem tam na projektovou dokumentaci čistíren na Cyrilově. 
Vodní díla: nechala jsem tam peníze na případné opravy rybníků. 
MŠ: tam splácíme úroky z úvěru. 
ZŠ: ještě svůj požadavek na rozpočet nepodala. Nepočítám tam s navyšováním. 
Dětská skupina: co vydáme, tak dostaneme zpět přes dotace + plus jsem jim přidala 120.000, - 
Kč, na nějaké výdaje.  
Školní jídelna: tam se bude pořizovat projektová dokumentace na novou jídelnu. 
Univerzita 3věku: stejně jako letos. 
   Mgr. Jahodová E.: kdyby bylo víc bylo by to dobré, ale i tak je to dobrý. 



 

Komunitní škola: 15.000, - Kč, jestli se rozběhne. 
Muzea: minerály v našem muzeu by se zasloužily lepší vitríny, osvětlení. Trochu jsem na toto 
navýšila. Máme tady takové poklady, zasloužily by si pěkné vitríny. 
Kostel: tam jsou peníze na okolní úpravy, natírání trámů. Pravidelná údržba. 
   Vávra A.: na kostele by se mohla natřít fasáda. Opravit nebo vyměnit šindel. 
   Starostka: že by to udělali chlapi? Jsou šikovní, mohli by. ČOVku také zvládli. Priorita je 
   natřít trámy proti dřevomorce. Paní Marková už několikrát upomínala, že se to má udělat. Že 
   padají pilinky na lavice. 
KD: tam jsem ubrala, dotace na větší akci je v nedohlednu. Tak jenom udržovací práce. 
Sbor pro občanské záležitosti: je lehce ponížen. V březnu bude setkání seniorů, kdybyste někdo 
chtěl nabídnout kulturní vložku, jste vítáni. Evi, mohla bys představit univerzitu 3věku, třeba 
získáme nové studenty. 
TJ Družstevník: nechávám stejně jako vloni.  
Volný čas dětí a mládeže: tam spadá přívesnický tábor a Bobši. Bobšům jsem navýšila na 
20.000, - Kč, mají těch aktivit s dětmi hodně. 
Ubytovna: ubytovna běžný provoz.  
Sportovní zázemí: na SZ jsme dostali podnět od divadelníků, jak tam měli setkání, že se 
neslyšeli, je tam horší akustika. Uvažujeme o zlepšení akustiky pomocí závěsů do oken, když 
to nepomůže, tak pořízení akustických lamel. 
Byty: peníze na drobné udržovací opravy. 
Nebytové hospodářství: např. ordinace, pošta, kadeřnictví. Spadala tam stará MŠ. Ale ta bude 
mít teď náklady převážně přes dětskou skupinu, tak jsem toto ponížila.  
Veřejné osvětlení: tam nepočítám s velkými opravami.  
     Viliš P.: a nebude se dělat nové osvětlení na Cyrilově v souvislosti s tou přeložkou vedení? 
Starostka: to bude spíše až v roce 2025. 
Hřbitov: máme přiznanou dotaci na opravu zdi hřbitova, bude probíhat příští rok na jaře. 
Dodavatele budeme soutěžit, snad ještě letos. 
Inženýrské sítě: žádné navýšení. Kdyby se prodávali pozemky pod budovou obce, tak z prodeje 
by se realizovali sítě.  
Územní plánovaní: tam se nic nezměnilo, nic se neděje, není žádná činnost. 
Místní agenda: Majka chce po nás práci. Navrhuje participativní rozpočet? Stránky na webu, 
návrhy občanů, jak zvelebovat obec. Zveřejnil by se ceník prací, např. práce bagru, aby byla 
představa, co kolik stojí. Jde o vtažení občanů do dění se obce.  
   Viliš P.: jestli bude takový zájem jako na veřejný fórum, tak je to zbytečný.  
Starostka: to je poučení pro příště, fórum musí se konat v lednu, v únoru až jsou hotový zahrady 
a tak. Dále Majka navrhla pro Pepu Pipka, aby hlídal spotřeby energii v budovách. Potom se 
z toho zpracuje výstup. Co ten rozpočet? Zkusíme to? Řekli bychom, že je 50.000, - Kč 
k dispozici a do konce března dejte návrhy, jak je využít. Ať si lidé vyberou, co upřednostnit. 
Komunikace s lidmi. Když nepřijde žádný návrh, tak ušetříme 50.000, - Kč. Dobře, zkusíme to. 
Musí to mít pravidla, nějak je zpracujeme. 
Komunální služby: tam chci ještě letos pro pracovníky pořídit auto, menší dodávku, aby se 
mohli přepravovat, případně nějaké nářadí, materiál. Peníze jsou v letošním rozpočtu.  
Svoz odpadu, sběr komunálního odpadu, tříděný odpad, sběrný dvůr, kompostárna: tady jsou 
náklady stále vyšší, než co vybereme na odpadech. 



 

Poldr: minulý týden bylo jednání, stavební povolení je vydáno. Nenabude právní moc, tak jak 
bychom potřebovali. Ale žádost podáme bez právní moci, zkusíme to, uvidíme. 
Zeleň: zásadní položka bude projektová dokumentace na školní park před ZŠ. Projekt měl 
končit na křižovatce u Fňukalů, zdálo se mi takové nedokončené, tak jsem požádala projektanty, 
zda by to nešlo rozšířit i za budovu obce. A ono to šlo, tak bude upraveno prostranství i za 
budovou úřadu. 
FMP: tam zůstává 50.000, - Kč. 
Požární ochrana: navýšila jsem ji o provozní výdaje spojené s pomocí obci. Za pojištění auta 
zaplatí 35.000, - Kč ročně. Obec i občané hojně pomoci hasičů využívají, tak jsem rozpočet 
navýšila, aby režii elektriku, vodu, stočné, naftu, pojistné hradila obec.  
Splátky úvěrů: budou 1.200.000, - Kč.  
   Viliš P.: jak to vypadá s penězi Sberbank? Už byly obci vyplaceny? 
Starostka: každý měsíc na ně čekáme a pořád nic. Obce mají být vyplaceny mezi posledními. 
Měli jsme tam 1.200.000, - Kč. Jsou obce, co na tom byly hůř, dokonce i Kraj tam měl víc 
peněz. 
Souhlasíte se zveřejněním návrhu rozpočtu 2024 ve výši 23.680.700, - Kč.  
 
Hlasování:  
Pro: 12     Proti:  0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10/14 ZO: ZO schválilo návrh rozpočtu na rok 2024 ve výši 23.680.700, - Kč. 
 
 
11. Žádosti 
Nebyly podané žádné žádosti 
 
 
12.Různé 
a) cenová nabídka na školní park, rozprojektování dílčích částí. 23.1.2024 se otevře i zavře 
výzva na dotaci. Ke školní jídelně proběhla schůzka s ředitelem a Olgou Padalíkovou. Výzva 
k podání dotace už byla otevřena a zavírá se 30.11.2023, podpora bude 30-50 procent. Není to 
moc, ale mám obavy, že lepší to nebude. Projektanti řekli, že podat žádost se stihne. 
Dokumentace pro stavební povolení už je. Je nutné ještě dodělat nějaké posudky. O dotaci 
stojíme.  
Viliš P.: ale prostor pro dětskou skupinu v projektu není. 
Starostka: projektanti ho aktualizovali projekt předělali, takže prostor tam je. Bude změna 
v místě pro družiny a dětskou skupinu. 
 
b) poldr, to jsem vám už říkala, zkusíme podat bez právní moci, buď to dopadne nebo ne. 
 
c) hřbitov, oprava zdi bude. Na POV příští rok bude 150.000, - Kč? Využijeme je na 
kolumbárium? Nebo vybudovat grilovací místo na zázemí? 
Viliš P.: jaký je zájem o kolumbárium? 
Starostka: je tady jeden hrob pronajatý do budoucna jen na urny, jinak jsou urny ukládány na 
nebo v hrobech. Tak bychom POV použili na kolumbárium. 



 

 
d) směna pozemků s xxx, přemýšleli jste nad tím? Musíme něco vymyslet. 
 
e) rozsvěcení světýlek bude probíhat na sportovním zázemí. Trhy při té příležitosti nebudou. 
Letos bude adventní koncert a organizátoři požádali obec, aby zajistila stany a prodejce pro 
trhy. Na rozsvěcení bude divadlo pro děti. Pavel Zikmund s dětmi připraví vystoupení. Hra na 
ukulele, koledy. Co dál? Lampiony na vodu?  
Viliš P.: a co ledovou plochu? Bruslení na zázemí na parketu? 
Mgr. Jahodová E.: průvod s lampiony? 
Starostka: opět bude svařák za dobrovolný příspěvek, chleba se sádlem. Bobši mohou zajistit 
prodej hranolků, párek v rohlíku.  
Filipová J.: pro děti vánočka s máslem? 
 
f) co uděláme Horníkem? Nasadit tam ryby? Jednou za dva roky může být obecní výlov. 
 
 
20.45 odešla Ing. Fňukalová Charvátová Petra. Počet přítomných členů ZO je 11. 
 
 
Starostka: o víkendu se mění čas na zimní. Nebude další ZO v 18.00 hod.? Zkusíme to. 
 
Večeřa L.: co ten překop u hřiště?  
Starostka: firmě se do toho moc nechce. Neměli to v rozpočtu.  
Večeřa L.: ať to nacení a zaplatí se jim to. 
Vávra A.: ať to udělá někdo, kdo to umí, co silničáři? 
Vala M.: provizorně jsme to dělali v práci, nevím, jak dlouho to vydrží. Dva roky? S úpravou 
Sádek by se to udělalo pořádně. 
Vávra A.: je to dobrý retardér, když seču hřiště, vidím, jak to zpomaluje auta. Není to špatný. 
Starostka: ještě je potřeba opravit kanál v uličce, pomalu začít zdobit vánoční stromky, ve 
skupině je potřeba dodělat nějaké nedodělky atd. 
Večeřa L.: nechal bych překop opravit firmou. Stejně se musí pozvat bagr, zasypat, půjčit si 
„žabu“, naši chlapi by to tak kvalitně neudělali. 
Vávra A.: správa a údržba silnic, ti už tady něco lepili, ať to nacení. 
Vávra P.: ve Vídní to budou taky dělat, že by zajeli sem?  
Starostka: dobrý nápad. OK, nějak to vymyslíme. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
Příští jednání ZO by bylo 29.11.2023 v 18.00 hodin. 
 
 
 
13. Závěr 
Starostka ukončila jednání ZO ve 21.00 hodin. 
 
 
Zapsala: Libuše Dvořáková 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
      
Večeřa Luděk                ________________________________ 
 
Ing. Zmeškal Pavel   ________________________________  
 
 
Místostarosta obce – Ing. Josef Pipek     ______________________________ 
 
 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová    ______________________________ 
 
 


